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Onderwerp Beantwoording artikel 45 vragen van CDA en D66 over Buiten spelen 
Versienummer 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Bijlagen 

Ontwerp besluit 
De raad wordt voorgesteld kennis te nemen van de beantwoording van de artikel 45 vragen over 
Buiten spelen. 
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Inleiding 
De fracties CDA en D66 hebben op 4 november 2024 schriftelijke vragen gesteld over het belang van 
buitenspelen en de staat van de Zwolse speeltuinen.  

Vraag 1: Hoeveel speeltuinen zijn er in de gemeente Zwolle? Wat is de verhouding in de 17 
wijken? 
Antwoord: De gemeente Zwolle heeft ongeveer 380 speeltuinen met een relatief goede spreiding over 
wijken en buurten. Er zijn wijken met beperkte openbare ruimte (zoals Pierik, Assendorp) waar er 
minder speeltuinen zijn. Wijken met meer openbare ruimte zoals Aalanden en Zwolle Zuid hebben 
meer speelgelegenheid. Assendorp is een uitzondering hierop. Daar is relatief weinig ruimte maar zijn 
wel verschillende speeltuinverenigingen actief. 

Vraag 2: In hoeverre is het de norm dat speeltuinen inclusief zijn, zodat ook kinderen met een 
beperking buiten kunnen spelen? En wat is de verdeling? En vindt het college het voldoende 
voor de kinderen? 
Antwoord: Op dit moment hanteert Zwolle geen norm voor inclusieve speeltuinen. Op een aantal 
locaties is wel een inclusieve speeltuin beschikbaar. Inclusie betekent dat mensen ook mee kunnen 
doen met dat wat er op een locatie te doen is. Het college wil met het aanstaande BOSS-beleid 
(Bewegen, Ontmoeten, Spelen, Sporten) richtlijnen voor toegankelijkheid en inclusie aan uw raad 
voorleggen. Volgens de planning komt het BOSS-beleid in Q1 van 2025 naar uw raad.  

Vraag 3: In hoeverre wordt het gebruik en de tevredenheid van inwoners over speeltuinen 
gemonitord? Zo ja, hoe gebeurt dit? 
Antwoord: In het tweejaarlijkse buurt-voor-buurt onderzoek vragen wij uit hoe inwoners hun fysieke 
leefomgeving ervaren, waaronder de speelvoorzieningen. De totale uitkomsten van de fysieke index is 
al jaren ongeveer gelijk. In totaal vindt 85% van de deelnemers in 2024 dat er voldoende 
speelvoorzieningen aanwezig zijn. Dit percentage is stabiel gebleven ten opzichte van 2022.  

Vraag 4: Wat is de huidige staat van onderhoud aan de speeltuinen in Zwolle? Is er een 
prioritering in speeltuinen die op de planning staan voor vernieuwing? Zo ja, waar is deze 
prioritering op gebaseerd? 
Antwoord: De speeltuinen worden risico gestuurd beheerd. Dit wil zeggen dat op basis van een 
jaarlijkse inspectie bepaald wordt welke speelvoorzieningen aan vervanging toe zijn. Deze worden dan 
ingebracht in de begroting als te vervangen kapitaalgoed. Bij akkoord worden deze in participatie met 
de buurt vervangen. Er wordt dan gekeken wat de behoeften zijn van de buurt. 

Vraag 5: En bij nieuw te ontwikkelen of te vernieuwen speelplekken, hoe wordt de buurt – en in 
het bijzonder kinderen – betrokken bij het ontwerp en de invulling? 
Antwoord: Een nieuwe of te vervangen speeltuin komt tot stand met een uitgebreid participatietraject in 
samenwerking met het wijkwerk. Veelal proberen we op locatie de input van gebruikers op te halen 
(dus ook van de omliggende fysio’s, sportservice en bijvoorbeeld ouderen). Het kan ook zijn dat we 
kinderen dan hun eigen speeltuin laten tekenen. In een nieuw te ontwikkelen stadsdeel kijken we onder 
andere wat er al is in betreffende wijk, welke mensen er komen wonen, hoe de wijk opgebouwd is 
(logische plekken en variatie in de wijk), hoeveel ruimte er is en wat dan mogelijk is om in te richten. 
Ook de beschikbare middelen binnen een project spelen hierin een rol. 
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Vraag 6: In hoeverre wordt er bij de inrichting en onderhoud van speeltuinen rekening 
gehouden met klimaatadaptieve maatregelen, zodat speeltuinen ook toegankelijk zijn na 
bijvoorbeeld een stevige regenbui? Is er in kaart welke speeltuinen momenteel aandacht 
behoeven op dit punt? 
Antwoord: Op dit moment wordt hier nog geen rekening mee gehouden. Ingenieursbureau OBB heeft 
echter in 2023 uitgebreid onderzoek uitgevoerd naar de onderdelen Bewegen, Ontmoeten, Spelen en 
Sporten. Dit rapport wordt opgeleverd bij het BOSS-beleid. Alle locaties worden nu in onze systemen 
ondergebracht en zijn daarmee te koppelen aan alle andere fysieke kaarten zoals de hittestress- en 
wateroverlast-kaarten (en ook aan sociale-kaarten). Hieruit kunnen we bij vervanging kijken wat nodig 
is om ook wateroverlast op te vangen. 
In het BOSS-beleid worden ook nieuwe inrichtingsprincipes opgesteld. Dit zijn basisprincipes over de 
inzet van participatie, vergroening, waterberging, biodiversiteit, toegankelijkheid en inclusie, duurzaam 
en circulair bij de (her)inrichting van een BOSS-locatie.  

Openbaarheid 
Deze nota is openbaar. 

Burgemeester en wethouders van Zwolle, 

burgemeester, Peter Snijders 

secretaris, Frank Wijnandts 




